



# 心理技术与应用

Psychology: Techniques and Applications

2020年  
第8卷 第1期  
Vol. 8 No. 1

CN 10-1104/R  
ISSN 2095-5588

主管：中国民主促进会中央委员会  
主办：开明出版社  
中央财经大学



# 心理技术与应用

Psychology: Techniques and Applications

第 8 卷第 1 期

2020 年 1 月出版

## 目 次

### 研究报告

- 师生关系对留守儿童学校适应的影响：心理健康和学习投入的链式中介作用  
..... 熊红星 刘凯文 张 璟 ( 1 )
- 农村中学生坚毅人格与学业成就的关系：学业拖延的完全中介效应 ..... 杜帅领 朱艳丽 ( 9 )
- 大学生人格特征、情绪调节与手游行为偏好的关系研究 ..... 童玮珊 阴山燕 孙红梅 ( 17 )
- 大学生自尊与亲密关系：关系信念的中介作用 ..... 杨梦涵 陆润豪 ( 25 )
- 道歉车语对驾驶员愤怒的抑制作用 ..... 孟 昊 马锦飞 冯 雨 ( 33 )
- 我军军事心理训练研究热点  
——基于中国知网的知识图谱分析 ..... 许 珂 王 佳 冯正直 任 辉 ( 41 )

### 方法与技术

- 基于项目拟合统计量 RMSEA 的 Q 矩阵估计方法 ..... 杨亚坤 朱仕浩 刘芯伶 ( 51 )
- 工作家庭平衡问卷在不同性别中的测量等值性 ..... 余 爱 韦光彬 曾练平 ( 60 )

编辑部主任：于 洪

编 辑：张 帆 纪 悦

法 律 顾 问：北京市北斗鼎铭律师事务所王旭东律师

特约编辑：窦东徽 赵 娜 傅鑫媛 吕杰好



# Psychology: Techniques and Applications

Volume 8, Number 1

Jan, 2020

## CONTENTS

The Effect of Teacher-Student Relationship on Left-Behind Children’s School Adjustment: The Chain Mediating Role of Mental Health and School Engagement.....XIONG Hongxing;LIU Kaiwen;ZHANG Jing(1)

The Mediating Effect of Academic Procrastination on the Relationship between Rural Middle School Students’ Grit and Academic Achievement.....Du Shuailing;Zhu Yanli (9)

Relationships between the Personality Traits, Emotion Regulation and the Preferential Behaviors to the Mobile Online Games.....TONG WeiShan;YIN ShanYan;SUN HongMei (17)

College Students’ Self- Esteem and Intimate Relationship:The Mediating Role of Relationship Beliefs .....YANG Menghan;LU Runhao(25)

Inhibitory Effect of Apologetic Vehicle Signal on Driver's Anger.....MENG Hao;MA Jinfei;FENG Yu(33)

A Knowledge-mapping Analysis of China Research on Military Psychological Training.....XU Ke; WANG Jia; FENG Zhengzhi; REN Hui(41)

A Method of Q-matrix Estimation Based on Item Fit Statistic RMSEA.....YANG Yakun; ZHU Shihao; LIU Xinling(51)

Measurement Invariance of the Work-Family Balance Questionnaire in Different Genders.....SHE Ai; WEI Guangbin; ZENG Lianping(60)